
Folketingets Kommunaludvalg

Dato: 18. maj 2010

Under henvisning til Folketingets Kommunaludvalgs brev af 17. maj

2010 følger hermed indenrigs- og sundhedsministerens endelige svar 

på spørgsmål nr. 7 (KOU L 215 - Forslag til lov om ændring af lov om 

kommunal ejendomsskat (Nedsættelse af grundskyldpromillen for 

ejendomme, der benyttes til landbrug, gartneri, planteskole, frugtplan-

tage eller skovbrug)).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 7:

”Hvorfor skal landbrugserhvervet hjælpes med en halv mia. kr. i skattelettel-

se, når f.eks. byggefaget ikke skulle hjælpes, da det begyndte at gå nedad 

bakke?”

Svar:

Finansministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet oplyst:

”Regeringen har med bankpakkerne samt erhvervspakken for små og mel-

lemstore virksomheder igangsat en række initiativer, der vil komme alle virk-

somheder til gode.

Landbruget står i en vanskelig økonomisk situation med lave afregningspri-

ser, og det blev derfor vurderet hensigtsmæssigt at igangsætte yderligere 

tiltag i denne sektor. Formålet hermed er ikke kun at understøtte beskæfti-

gelsen i landbruget og fødevaresektoren men også i energisektoren, agroin-

dustrien og i en række følgeindustrier, herunder bygge- og anlægsbranchen. 

Endvidere er formålet at understøtte beskæftigelsen i udkantsområderne”
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Jeg kan henholde mig til svaret fra Finansministeriet.

Bertel Haarder

/ Søren H. Thomsen


